
   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

„Chcete mě?“  

Při vyřčení této věty se většině lidí vybaví televizní pořad, ve kterém pa-
ní Marta Kubišová a pan Zdeněk Srstka představují a nabízejí psy z útulků. 
Netuším, jaký mělo jejich snažení úspěch, ale my jsme dnes ve stejné situ-
aci, jen bez těchto dvou známých osobností.   

Zákon nám stanovuje povinnost postarat se o odchyt toulavých psů na 
katastru města, a pokud nenajdeme jejich majitele, tak se psi stávají naším 
majetkem. Tento problém máme ošetřen smlouvou s Městskou policií  
v Rakovníku, která pro nás zabezpečuje odchyt psů, a dohodou s psím útul-
kem v Rakovníku, kam jsou odchycená zvířata odvážena. V lednu byla u 
Mlýnského rybníka chycena dokonce šestičlenná smečka, ze které nám 
v současnosti zbývají dvě zvířata.  

Oba psy Vám představujeme níže na fotografiích. Rada rozhodla podpo-
řit občany, kteří si uveřejněného psa z rakovnického útulku vezmou. Za 
každé zvíře obdrží příspěvek ve výši místního poplatku za držení psa pro 
rok 2012 a ke každému psovi budou poskytnuty dva 15 kg pytle granulo-
vého krmení. 
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Ing. Roman Valuš – místostarosta 
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Elektronická aukce v Jesenici 
S cílem úspory peněz za nákup elektrické energie pro město se rada města rozhodla 

uspořádat elektronickou aukci. Dosud, dle podepsané smlouvy o dodávkách platné do 
30. 6. 2012, město nakupuje elektrickou energii v ročním objemu 529 646 Kč. Do aukce 
se přihlásilo celkem 8 firem, které měly zájem městu elektrickou energii dodávat. 

Vlastní soutěžení probíhalo on line (přímo) po internetu a pracovníci městského úřa-
du i rady města měli možnost průběh celé akce v přímém přenosu sledovat na monitoru 
počítače. Po velmi zajímavém průběhu aukce se nejnižší nabídka ustálila na celkové 
částce 436 727 Kč a město dosáhlo úspory resp. snížení celkové hodnoty objemu dodá-
vek o 92 919 Kč, což představuje snížení ceny dodávky o 17,5 %. S dodavatelem el. 
energie již byla podepsána nová smlouva o dodávkách s termínem platnosti od  
1. 7. 2012 do 30. 6. 2013. 

Celkový náklad pro město na uspořádání aukce představuje 3,6 % ze soutěžené část-
ky, což je 19.067 Kč.  

Lze jednoznačně říci, že jsme touto akcí získali velmi zajímavou zkušenost a také ví-
ce než 90 000 Kč a rada města již v současné době zvažuje uspořádání dalších podob-
ných výběrových řízení. 

Ing. Jiří Svoboda, Csc. – starosta 

Silnice nebo tankodrom?  
Každý druhý občan České republiky je vlastníkem osobního auta a téměř každý vyu-

žívá nějaké motorové vozidlo k cestě do zaměstnání, na návštěvy, za zábavou, k lékařům 
apod. Všichni se potýkáme v roli řidičů nebo spolujezdců s kvalitou našich komunikací 
a všichni máme co dělat, abychom se vyhnuli všem dírám, hrbolům, kolejím a dalším 
pastem na našich silnicích. Určitě se shodneme na tom, že naše silnice jsou 
v katastrofálním stavu a díky tomu velmi nebezpečné – bohužel nikde nevidíme výrazné 
zlepšení. 

Stejný problém jsme již několikrát diskutovali na radě města a rozhodli jsme se napsat 
správcům silnic I. a II. třídy, které probíhají Jesenicí: 

Silnice I. třídy č. 27 směr Plzeň – Most 

Správcem této komunikace je Ředitelství silnic a dálnic České republiky (pro úsek ve 
Středočeském kraji to je Závod Praha). V našem dopise ze dne 6. prosince 2011 jsme 
upozornili na stav silnice, který je v porovnání se sousedními kraji v podstatně horším 
stavu. Pozastavili jsme se nad tím, že přestože je vlastníkem celé komunikace stát, tak 
v sousedních krajích je způsob oprav podstatně odlišný. Specifikovali jsme problémy – 
chybějící vodorovné značení, utržené krajnice, výtluky, chybějící patníky apod.  

Dne 15. prosince 2011 nám byla doručena odpověď ŘSD, ve které nám sdělují, že trpí 
dlouhodobě nedostatkem peněz na údržbu spravované silniční sítě. Byla nám slíbena 
osobní návštěva Bc. Zdeňka Dvořáka – vedoucího provozního úseku Závodu Praha 
s příslibem určitého objemu provozních prostředků na revitalizaci části silnice I/27, při-
čemž v roce 2012 by rádi opravili silnici v úseku od hranice kraje u obce Žďár ke křižo-
vatce u Kolešova. Vše však bude záviset na nákladnosti zimní údržby. 
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Silnice II. třídy č. 228 směr Jesenice – Rakovník 

Správcem této komunikace je Středočeský kraj. Její stav jsme řešili na zasedání rady 
1. února 2012 a rozhodli jsme o zaslání žádosti na opravu úseku mezi Oráčovem a Jese-
nicí. I zde schází vodorovné značení, sporadicky jsou umístěny výstražné patníky, je 
špatně vyřešeno napojení na příkopy a krajnice jsou často utržené, silnice má problém 
s odvodněním a je plná boulí a dolíků od častého „záplatování“.  

Odpověď z Krajského úřadu nám byla zaslána dne 17. února 2012 a obsahuje sdělení, 
že námi poukazovaný úsek bude v roce 2012 opraven, pokud to Rada Středočeského 
kraje schválí a zařadí uvedenou akci do plánu oprav. Pokud Rada kraje nezařadí tuto ak-
ci do plánu oprav v roce 2012, budou některé uvedené závady řešeny v rámci běžné 
údržby Krajskou správou a údržbou silnic Středočeského kraje podle finančních mož-
ností.  

Nezbývá nám, než doufat, že nám zima nepřichystá již žádné překvapení a že ŘSD i 
kraji zbude dostatek prostředků na opravy. O výsledku dalších jednání Vás budeme prů-
běžně informovat. 

Železniční přejezd 

I železniční přejezd u Chátě, který připomíná občas tankodrom, patří k této problema-
tice. Na konci února jsme se v rámci jednání o plánované rekonstrukci Nádražní ulice 
celkem náhodou dozvěděli, že SŽDC plánuje v týdnu od 19. do 23. března letošního 
roku opravu železničního přejezdu. Zaradovali jsme se, že bychom po dlouhé době moh-
li přejezd překonávat bez nárazů do podvozků našich vozidel, ale bohužel jsme byli 
rychle vyvedeni z omylu. Chystaná oprava se týká pouze opravy signalizace, ale i tato 
informace se nakonec ukázala jako pozitivní.  

Určitě jste si všichni všimli starých dřevěných železničních sloupů, které sloužily 
k vedení signalizačních a telefonních drátů a stály kdysi podél všech kolejí. V dnešní 
době jde o relikt své doby, který je nutné všude odstranit, protože jen hyzdí své okolí. 
Proto jsme s pracovníky SŽDC vyvolali jednání a požádali je, aby se v rámci opravy 
signalizace přejezdu pokusili upravit i vedení na dřevěných sloupech a aby bylo možné 
následně sloupy co nejdříve odstranit. Toto nám bylo přislíbeno a nám nezbývá, než 
opět jen doufat, že se dílo podaří a sloupy nakonec zmizí. 

Ing. Roman Valuš – místostarosta 

Kam s nefunkčními zářivkami? 
 Každého z nás to někdy potkalo. Přestane nám po letech svítit zářivka, a tak přemýš-

líme, kam vyrazit pro novou a jak naložit s tou nefunkční. Někde jsme již zaslechli, že 
vysloužilé zářivky nepatří do komunálního odpadu. Nepatří ale ani do tříděného skla, i 
když jsou ze skla vyrobené. Ale proč vlastně? Zářivky (trubicové i kompaktní úsporné) 
totiž obsahují malé množství jedovaté rtuti, která při špatném zacházení ohrožuje lidské 
zdraví a životní prostředí.  

Kam s nimi? 

Nejjednodušší je vzít starou zářivku a odevzdat ji v obchodě při nákupu té nové. Další 
možností, jak správně naložit s nefunkční zářivkou, je její odevzdání ve sběrném místě 
Na Hliništi. Obsluha sběrného dvora ji od Vás zdarma převezme a uloží ji do speciální 
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sběrné nádoby, aby se nerozbila. Zpětný odběr zářivek pro naše město zajišťuje kolek-
tivní systém EKOLAMP, který nejen přispívá na náklady provozu sběrného místa, ale 
plně hradí veškeré náklady na přepravu a recyklaci. Tím našemu městskému rozpočtu 
ušetří část prostředků určených pro nakládání s komunálním odpadem.  

Kde zářivky nakonec skončí? 

 Ze sběrných dvorů a dalších sběrných míst EKOLAMP sváží kontejnery se zářivkami 
do specializovaných recyklačních firem. Zde jsou pro opětovné použití získávány pře-
devším kovy, plasty, sklo a rtuť. Hliník, mosaz a další kovy se mohou znovu použít 
v kovovýrobě, např. pro součástky jízdních kol. Recyklované plasty jsou dobrou surovi-
nou pro zatravňovací dlaždice či plotové dílce a přečištěná rtuť je znovu využívána 
v průmyslové výrobě. Sklo se používá jako technický materiál nebo v některých přípa-
dech i pro výrobu nových zářivek. Opětovně je tak možné pro další výrobu použít až 
90% materiálu, ze kterého byla zářivka vyrobena.  

Prostřednictvím EKOLAMPu se ročně recyklují miliony zářivek a výbojek. Stále ale 
velké množství zářivek končí v koši. Právě vy můžete pomoci tuto situaci změnit.  

Více se o problematice nakládání s nefunkčními zářivkami dočtete na www.ekolamp.cz. 

Ing. Roman Valuš – místostarosta 

 
 

K třídění odpadů jsou vedeni i žáci základní školy. K tomuto účelu jsou v budově zá-
kladní školy umístěny kontejnery nejen na papír, nápojové kartony a plasty, ale i na ba-
terie, elektroodpad, zářivky a úsporné žárovky. Zároveň pokračuje sběr PET víček a dva-
krát do roka sběr papíru. Jarní sběr papíru prob ěhne v týdnu od 23. do 27. 4.  
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Soutěž Domino 
Naše základní škola je, podobně jako řada dalších, zapojena do projektu EU peníze 

školám.  
Jedním z cílů tohoto projektu je tvorba inovativních výukových materiálů. Díky nim 

se má stát výuka na českých školách více efektivní, pro žáky zajímavější a podnětnější. 
Aby byla podpořena aktivita učitelů v tvorbě digitálních výukových materiálů i zájem 

škol o inovaci vyučovacího procesu a využívání nových výukových materiálů v rámci 
výuky a samostudia žáků, vyhlásil v loňském roce Národní institut pro další vzdělávání 
pedagogických pracovníků soutěž v tvorbě digitálních výukových materiálů DOMINO.  

Do této celostátní soutěže, nad níž převzal záštitu ministr školství Josef Dobeš, bylo 
přihlášeno celkem 191 prací. Výukové materiály zahrnovaly nejrůznější oblasti vzdělá-
vání (matematika, biologie, chemie, český jazyk, čtenářská a informační gramotnost 
atd.) a jejich úroveň hodnotila odborná porota. 

Do soutěže DOMINO se přihlásili i dva učitelé naší základní školy – Mgr. Zdeněk 
Modrý se souborem úloh z matematiky a Mgr. Petra Hrůzová s Norimberskými zákony 
(čtenářská a informační gramotnost). Oba měli se svými úlohami nečekaný úspěch. 

Nejenže byly jejich práce vybrány do 
užšího semifinálového kola pro 
oblast Čech (23 nejlepších prací ze 
115 zařazených do této oblasti), ale 
Mgr. Petra Hrůzová dokonce po-
stoupila do závěrečného finálového 
kola, kam bylo zařazeno 18 
nejlepších výukových materiálů 
z celé republiky (10 prací z oblasti 
Čech a 8 prací z oblasti Moravy). 
Toto finále proběhlo v pondělí 27. 2. 
2012 v budově Ministerstva školství, 
mládeže a tělovýchovy a prokázalo 
obrovskou kreativitu učitelů všech 
stupňů škol.  

Účastníci soutěžního klání na 
závěr obdrželi drobné věcné ceny a 
účastnický list, který převzali osobně 
z rukou ministra školství Josefa 
Dobeše. 

Dosažený úspěch je pro oba 
pedagogy naší školy velkým 
oceněním a zároveň motivací pro 
další práci. Nemalou zásluhu na 
skvělém výsledku má velká podpora 
ze strany vedení školy a ostatních 
kolegů. 

 
Mgr. Petra Hrůzová 
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Sbor dobrovolných hasičů města Jesenice  
Náš sbor dobrovolných hasičů vznikl už v roce 1871 a postupně se začal vyvíjet.  

V současné době má naše jednotka 23 členů, z toho je 12 osob rozděleno do tří výjezdo-
vých skupin. Naše jednotka vlastní následující techniku: Ladu Niva, Tatru 815, Škodu 
RTHP CAS 25 a AVII, se kterou vyjíždíme k zásahům. Vozidlo Lada Niva je určeno  
k zásahu u dopravních nehod, neboť je vybaveno vyprošťovacím zařízením. Vozidlo 
Tatra 815 je určeno k zásahu u požárů. Vozidlo Škoda RTHP CAS 25 je určeno  
k zásahům u požárů, dopravních nehod a k technickým haváriím. Vozidlo AVIA je ur-
čeno pro přepravu osob k zásahům, technickým haváriím a k přepravě dětí na dětské 
hasičské závody.  

Naše jednotka vyjíždí k zásahům nejen v okrese Rakovník, ale i do Plzeňského kraje a 
do Ústeckého kraje v rámci součinnosti. Hasiči jsou jediná složka, která funguje neje-
nom na území kraje, ale je propojena v rámci celé republiky, což se nedá srovnat s do-
pravní obslužností, kde je složitější se dostat do Petrohradu, nežli do Prahy.  

V loňském roce 2011 naše jednotka sboru dobrovolných hasičů vyjížděla celkem  
k padesáti zásahům. 

Z toho bylo  – 12 požárů (např. požár dílny v Lubenci, požár bytovky v Blatně) 
 – 20 dopravních nehod 
 – 1 únik nebezpečných chemických látek 
 – 17 technických havárií  

 

Požár stodoly 5. 8. 2007 ve Švihově  

V našem hasičském sboru funguje dětský hasičský kroužek, který se v letošním roce 
rozrostl na 23 dětí. Tento kroužek funguje pod vedením pana Pavla Johna, kterému po-
máhají Adriana Pavlisová a Radka Vodrážková. Pravidelně se zúčastňují dětských hasič-
ských závodů v rámci okresu Rakovník. Členové hasičského kroužku se scházejí každý 
pátek a hlavní náplní jejich činnosti je hasičská všestrannost. Na kroužku se nacvičují 
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požární útoky, různé druhy štafet, anebo se učí uzly, zdravovědu, topografii. Samozřej-
mě se najde čas i na nějakou hru. Aby měli spousty pohárů, jezdí na soutěže typu I. a II. 
kolo hry Plamen, soutěže v požárním útoku ve Zbečně. Letos se zúčastnili soutěže „Čis-
tecký uzel 2012“, což jsou jediné hasičské závody v zimě. Závodníci jsou rozděleni do 
věkových kategorií přípravka, mladší a starší. My máme dvě družstva mladších a jedno 
družstvo starších. Jsou velice šikovní a výborně se s nimi spolupracuje. 

Náš sbor dobrovolných hasičů pořádá každoročně hasičskou zábavu. Letos je tomu 
také tak. Tím bychom Vás chtěli srdečně pozvat na HASIČSKOU ZÁBAVU, která se 
uskuteční v Kulturním domě v Jesenici v krásné datum 24. března 2012.  

 Sbor dobrovolných hasičů  

Přehled akcí 
• od 27. 1. Vlastivědné muzeum Jesenice: Tvořítka, formy a formičky 
• 9. 2. – 8. 4. Vlastivědné muzeum Jesenice: Nalaďte si Prahu!  

Historická rádia ze sbírky Martina Stránského 
• 28. 2. – 24. 3. Rakovník: mansarda muzea T. G. M.: Miroslav Mottl – Obrazy  
• 16. 3. od 20.00 Drahouš: Sluníčkový bál, hraje Orion, pořádá ZŠ, MŠS a PrŠ Jesenice 
 (vstupenky v předprodeji od 1. 3. ve škole) 
• 17. 3. od 20.00 Hudební klub Truhlárna: Pavlína Jíšová aneb Probuzené sny  

(Adéla Lounková, Petra „Šany“ Šanclová, Romana Tomášková) 
• 24. 3. od 13.00 do 16.00, 25. 3. od 10.00 do 12.00 tělocvična Základní školy a mateř-

ské školy Jesenice: Železniční modeláři Jesenice a Zababov: provoz na společném 
modulovém kolejišti  

• 24. 3. od 20.00 KD Jesenice: Hasičská zábava, hraje Orion, pořádá SDH Jesenice 
• 2. 4. od 15.30 ZŠ, MŠS a PrŠ Jesenice – Kulturní komise Jesenice: výroba veliko-

noční dekorace 
• 6. 4. od 20.00 Hudební klub Truhlárna: Míša Leicht 
• 12. 4. – 27. 5. Vlastivědné muzeum Jesenice: Andrea Králová – Obrazy a loutky 
 vernisáž 12. 4. v 17.00 hodin 
• 20. 4. od 20.00 Hudební klub Truhlárna: Ivan Hlas trio 
• 21. 4. od 20.00 Drahouš: IFArock  
• 30. 4. Kulturní komise Jesenice: Čarodějnice na Drahouši (pochod čarodějnic 

z Jesenice na Drahouš, následné opékání špekáčků a pálení čarodějnice, hraje 
R. Svítil) 

• 12. 5. Staročeské máje: od 13.00 průvod obcí, od 20.00 hraje v KD Orion 
• 12. 5. Drahouš: orientační cyklozávod dvojic YESMAN, prezentace od 10.00, 
 pořádá KOS Jesenice, www.kosjesenice.cz 
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